
1. vstup  

Pan Karel Neřold se narodil 7. února 1951 v Poličce, kde dodnes stále žije. Ve svém 

rodném městě absolvoval jak základní školu, tak i gymnázium. Na svá léta na 

gymnáziu nejraději vzpomíná. 

 

„Měli jsme výbornou partu ve třídě, zajímalo nás všechno možný hudba, děvčata a 

sportování. Jako měli jsme spoustu zájmů a opravdu to bylo moc příjemné období.“ 

 

2. vstup 

V 60. letech spolu s kamarády založil kapelu Grex, se kterou vystupovali na 

zábavách a různých akcích v Poličce a okolí.  

 

„S klasickým obsazením, dvě kytary, baskytara, bicí. No a tak jsme pilně zkoušeli a v 

Poličce a okolí jsme hráli na různých dalších tancovačkách a velice nás to bavilo.“ 

 

3. vstup 

Kapela se bohužel po narukování jejích členů na vojnu rozpadla a již se nikdy nedala 

dohromady. 

 

„Když potom přišel čas na volbu vysoké školy, mě od malička bavil zeměpis a tak sem 

si říkal, že bych ten zeměpis chtěl studovat. Takže k tomu zeměpisu jsem si něco 

potřeboval ještě zvolit. Vybral jsem si matematiku. Čili ukončil jsem pedagogickou 

fakultu s aprobací matika, zeměpis.“ 

 

4. vstup 

V letech 1975 - 1983 působil jako učitel na základní škole v Poličce, dnešní 

Masarykově. Poté chtěl zkusit něco nového, tak začal vyučovat na železniční škole v 

Jimramově. A přichází rok 1989…  

 

„Rok 1989 jsem samozřejmě vnímal velice pozitivně. I v malém městě Polička byly 

takové meetingy, kam jsem pravidelně docházel. V celé republice vznikala na těch 

malých městech, dokonce i na vesnicích, takzvaná občanská fóra, takže jsem se stal 

členem Občanského fóra. Po listopadu 89 byla veliká euforie a nadšení, takže to 

občanské fórum bylo velkou většinou hlasů zvoleno do toho poličského 

zastupitelstva.“ 

 

5. vstup 

Ve stejném roce za ním přišli jeho bývalí kolegové z Masarykovy základní školy, zda 

se nechce stát zástupcem ředitele. Po dlouhém uvažování nabídku přijal a v této 

funkci působil do roku 1994, poté se stal ředitelem. V čele školy stál až do roku 

2015, kdy odešel do penze.  

 



„Tak vzhledem k tomu, že tato škola se mnou tak nějak spolupůsobí celý můj život. 

Představte si, já jsem do této školy jako žák, učitel, zástupce ředitele a ředitel 

docházel 41 let.“ 

 

6. vstup 

A co by pan Neřold popřál naší škole do budoucích let? 

 

„To je úplně neskutečný, jak ta škola je nadčasová, jak vyhovuje současným 

podmínkám. A tak přál bych jí, aby dál fungovala stejným způsobem, jak funguje, ať 

už co se týče výuky žáků a povědomí i ve veřejnosti. Tak bych jí přál, aby stále 

pokračovala v těch intencích, v jakých se vypracovala za těch 95 let až do současného 

stavu.“ 


